



## **GORDON CLELAND** **Strings | Cordes**

**EMERGING ARTIST STREAM**  
**VOLET ARTISTES ÉMERGENT**

Gordon Cleland is the Principal Cellist of the Niagara Symphony Orchestra, the Burlington Symphony Orchestra, the Southern Ontario Lyric Opera Orchestra and the cellist with the Walker String Quartet in residence at Brock University. He has performed as a soloist and chamber musician in CBC FM Radio and TV5, the international French television network. He freelances as an orchestral musician.

Gordon has a strong commitment to music education as a faculty member at Brock University where he teaches cello and string techniques and at Ridley College. He is an instructor with Suzuki Niagara and the Niagara Youth Orchestra and runs a private studio in the Niagara Region. He has been a featured performer for the Concertino Program of Jeunesses musicales, whose artists are chosen for their pedagogical skills and their ability to communicate with young musicians.

Gordon has adjudicated at numerous Festivals across Canada. Gordon is also an organist and is the Music Director at Trinity Presbyterian Church in Hamilton. Gordon's musical education started in London, Ontario, and he completed his studies with Bachelor of Music and Master of Music degrees from Boston University. His principal cello teachers were George Neikrug, Gisela Depkat and Walter Joachim.



Gordon Cleland est violoncelle solo de l'orchestre symphonique de Niagara, de l'orchestre symphonique de Burlington, du Southern Ontario Lyric Opera Orchestra du sud de l'Ontario et violoncelliste pour le Walker String Quartet qui est en résidence à l'Université Brock. Il s'est produit comme soliste et chambriste sur les ondes de la radio FM de CBC et sur TV5, le réseau télévisuel international français. Il est aussi pigiste comme musicien d'orchestre.

Gordon est très engagé dans l'enseignement de la musique à titre de membre du corps professoral à l'Université Brock où il enseigne le violoncelle et les techniques pour instruments à cordes ainsi qu'au Collège Ridley. Il est professeur pour Suzuki Niagara et l'orchestre des jeunes de Niagara, et offre des cours particuliers dans la région de Niagara. Il a été artiste invité dans le cadre du programme Concertino des Jeunesses musicales qui sélectionnent les artistes en fonction de leurs compétences pédagogiques et leur aptitude à communiquer avec les jeunes musiciens.

Gordon a été membre du jury de nombreux festivals d'un bout à l'autre du Canada. Il est aussi organiste et directeur musical à l'église presbytérienne Trinity à Hamilton. Gordon a commencé sa formation musicale dans la ville de London, en Ontario, et a complété ses études par un baccalauréat et une maîtrise en musique à l'Université de Boston. Ses principaux professeurs ont été George Neikrug, Gisela Depkat et Walter Joachim.